

Brussels, October 1965

P-64/65

INFORMATION MEMOFirst grant of assistance under EAGGF Guidance Section

The EEC Commission has just granted aid for the first time through the Guidance Section of the Agricultural Guidance and Guarantee Fund. This covers 57 projects to a total outlay of 9 056 922 units of account, drawn from the 207 applications filed for 1964.

The funds available for these operations under the Guidance Section - 9 057 000 units of account - represent one third of the amount set aside for expenditure under the Guarantee Section of the Fund, i.e. for the first year (1962/63) of implementation of the common agricultural policy.

By the deadline of 1 July 1964, 226 applications for assistance under this section had been filed through the Member State concerned, 19 of which were later withdrawn by the applicants. Of the 207 applications finally submitted, 69 were rejected as ineligible. The chief reason for rejection was failure to comply with the formal requirements of the regulation on the Fund (No. 17/64): in some cases, the approval of the Member State concerned was not given, in others the schemes were already in progress when the application was submitted to the Commission.

The remaining 138 projects represented a total outlay of 21 416 540 units of account.

After consulting the Fund Committee on the financial aspect (especially available funds) and the Standing Committee on Agricultural Structure, the Commission accepted the 57 projects listed below. These were considered to conform most closely to the interests of the Community in respect of:

- (a) priority, since these projects formed part of a series of measures to encourage the harmonious development of the general economy of the region;
- (b) the need to distribute the Funds assistance fairly throughout the Community.

.../...

The Standing Committee on Agricultural Structure and the Fund Committee (in respect of financial questions) have approved the grants unanimously.

A sum of 4 146 602 u.a. has been granted for the improvement of production structure, mainly consolidation of holdings, water engineering, etc.

A sum of 4 910 320 u.a. has been granted to improve marketing, particularly of dairy produce, fruit and vegetables (see annexed table).

Whilst the improvement of production structure is a general operation, the schemes approved for improving marketing concern only agricultural products in which there is a common market.

The breakdown of schemes approved is as follows:

	<u>Schemes</u>	<u>Structure</u>	<u>Marketing</u>	<u>Total</u>
Germany	9	755 625	1 802 010	2 557 635 u.a.
Belgium	7	16 945	686 806	703 751 u.a.
France	10	1 944 058	7 429	1 951 487 u.a.
Netherlands	4	450 000	324 585	774 585 u.a.
Italy	<u>27</u>	<u>979 974</u>	<u>2 089 490</u>	<u>3 069 464 u.a.</u>
Total	<u>57</u>	<u>4 146 602</u>	<u>4 910 320</u>	<u>9 056 922 u.a.</u>

Luxembourg had proposed schemes only for the second series: the examination of the 270 schemes presented in this second round of applications for finance under the 1965 budget has begun. About 16 617 000 u.a. will be available, representing a third of the sum earmarked for the expenditure of the Guarantee Section of the Fund in 1963/64.

The 1966 applications to the Guidance Section - numbering 580 - have just been sent in by the Member States. An appropriation of 58 561 000 u.a. is included in the draft 1966 budget. This sharp increase in funds available is accounted for by the fact that a growing share of expenditure - which includes export subsidies and market support - is being borne by the Guarantee Section of the EAGGF; since the autumn of 1964 three new sectors - dairy produce, beef and rice - have been covered by the common agricultural policy.

Recapitulation by categories

	Improvement of production structures			Improvement of marketing structures			
	Consolidation of holdings	Water engineering	Miscellaneous	Cereals	Dairy products	Fruit and vegetables	Miscellaneous
Germany		755 625			1 687 135		114 875
France	869 201	737 384	337 473		7 429		
Belgium			16 945			620 326	66 480
Netherlands	250 000	200 000		103 591			220 994
Italy		410 509	569 465		406 411	1 056 039	627 040
Total	1 119 201	2 103 518	923 883	103 591	2 100 975	1 676 365	1 029 389

Germany

Extension to capacity of three cheese factories at Kisslegg, Neuravensburg and Dürren (Baden-Württemberg).

Extension to capacity of a cheese factory at Kisslegg (Baden-Württemberg).

Water engineering scheme along the upper Rhine (Baden-Württemberg).

Construction of a slaughterhouse and meat-dispatch centre in Cham (Bavaria).

Extension to capacity of a dairy at Passau.

Extension to capacity of a dairy at Cham (Bavaria).

Water supply for farms in eleven communes in the Bayrischer Wald (Bavaria).

Improvements to ley farming in the Vogelsberg region (Hessen).

Construction of a butter factory at Hohenwestedt (Schleswig-Holstein).

Belgium

Enlargement and mechanization of fruit market at Saint-Trond (Limbourg).

Enlargement and modernization of a fruit market at Saint-Trond (Limbourg).

Enlargement of a fruit and vegetable market at Roulers (West Flanders).

Construction of a vegetable cannery at Bree (Limbourg).

Laying out an experimental garden at Ormeignies (Hainaut).

Enlargement and modernization of an animal-feed factory at Herve (Liège).

Rationalization market at Hasselt (Limbourg) with new central hall.

France

Land consolidation in the communes of Poullaouen and Plounevezel (Finistère).

Construction of cattle-sheds in the consolidation zone in the commune of Mael Cerhaix (Côtes du Nord).

France (contd.)

Work on a consolidation scheme in the commune of Guemenée Penfao (Loire Atlantique).

Construction of farm buildings at Guemenée Penfao.

Farm construction work at Bourg Lastic (Puy de Dôme).

Land reorganization and fitting-out of farms in the commune of Bazas (Gironde).

Drainage of the Brenne valley (Indre).

Land reorganization in the lower Chassezac valley (Ardèche).

Fitting-out of a cheese factory at Moissac (Lozère).

Construction of a sheep-inspection and purchasing centre at Moissac.

Italy

Construction of a distillery at San Paolo (Brindisi).

Construction of a milk co-operative and cheese factory at Borgo Cioffi (Salerno).

Construction of a milk co-operative and cheese factory at Borgo Centore di Sessa Aurunca (Caserta).

Construction of a fruit and vegetable sorting, packing and storage plant at Ravenna.

Irrigation in Valli di Comacchio (Ferrara).

Purchase of mobile plant for irrigation in the communes of Celano and Luco dei Marsi (Aquila).

Construction of an industrial tomato-processing plant at Santa Maria di Rispecchia (Grosseto).

Construction of a milk-processing centre at Grosseto.

Setting-up of a cannery at Corazzo (Catanzaro).

Setting-up of a cannery in the commune of Sibari (Cosenza).

Setting up of an animal husbandry and training centre in the commune of Palazzolo dello Stella (Udine).

Construction of glasshouses for flower-growing at Quartucciu (Cagliari).

.../...

Italy (contd)

Completion of the Viterbo oenological centre.

Construction of a fruit centre at Oristano (Cagliari).

Irrigation work in the southern part of the Nurra, in the commune of Alghero (Sassari).

Construction of a wine-making and marketing cellar at Castel del Monte (Bari).

Construction of a wine-making and marketing cellar at Barlotta (Bari).

Construction of a wine-making and marketing cellar at Maruggio (Taranto).

Extension to capacity of the wine-making and marketing cellar at Martina Franca (Taranto).

Construction of a butter factory at Cornocchio (Parma).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Pomigliano d'Arco (Naples).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Sala Consilina (Salerno).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Buonabitacolo (Salerno).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Casalvelino Scalo (Salerno).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Montoro (Avellino).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Flumeri (Avellino).

Construction of first processing centre for fruit and vegetables at Caserta Centro (Caserta).

Netherlands

Land consolidation in the commune of Dantumadeel (Friesland).

Water engineering in Salland (Overijssel).

Reconstruction and extension of 's-Hertogenbosch cattle market (North Brabant).

Improvement of seed storage and construction of processing plant at Kapelle-Biezelinge (Zeeland).

Bruxelles, octobre 1965

P 64/65

NOTE D'INFORMATION
=====

La Commission octroie le premiers concours de la section orientation du FEOGA

La Commission de la CEE vient de décider pour la première fois l'octroi du concours du Fonds agricole (FEOGA), section orientation, pour 57 projets. Ces projets, représentant un concours total de 9.056.922 u.c. ont été finalement retenus parmi les 207 demandes définitivement introduites pour l'année 1964.

Le montant disponible pour cette première tranche de la section orientation - 9.057.000 u.c.-représente le tiers du montant fixé pour les dépenses correspondantes de la section garantie du Fonds, à savoir les dépenses de la période de la première campagne (1962/63) d'application de la politique agricole commune.

226 demandes ont été présentées pour cette tranche jusqu'à la date limite (1er juillet 1964) par l'intermédiaire de l'Etat membre intéressé, dont 19 ont été ensuite retirées par les demandeurs. Des 207 demandes définitivement introduites, 69 ont été considérées comme ne remplissant pas les conditions requises pour que les projets puissent bénéficier du concours du Fonds. Et ceci notamment parce qu'elles ne répondaient pas aux dispositions formelles du règlement sur le Fonds (n° 17/64) : pour une partie, l'avis favorable de l'Etat membre intéressé n'était pas donné, pour une autre partie ces projets étaient déjà en cours d'exécution au jour du dépôt de la demande devant la Commission.

Les 138 projets restants représentaient un concours demandé total de 21.418.540 UC.

La Commission, ayant consulté le Comité du Fonds sur les aspects financiers, notamment sur les moyens financiers disponibles, et recueilli l'avis du Comité permanent des structures agricoles, a retenu les 57 projets, dont la liste est jointe. Ces projets lui ont paru les plus conformes à l'intérêt de la Communauté, compte tenu :

- d'une priorité parce que ces projets s'insèrent dans un ensemble de mesures visant à encourager le développement harmonieux de l'économie générale de la région
- de la nécessité de répartir harmonieusement les prestations du Fonds dans la Communauté

L'avis du Comité Permanent des structures agricoles ainsi que la consultation du Comité du Fonds sur les aspects financiers ont été donnés à l'unanimité.

Ont été accordées pour l'amélioration des structures de production (surtout remembrement, travaux hydrauliques) : 4.146.602 UC.

Ont été accordées pour l'amélioration de la commercialisation (surtout secteur produits laitiers, fruits et légumes) : 4.910.320 UC. (voir le tableau en annexe).

Tandis que l'amélioration des structures de production a un caractère général, les projets retenus pour l'amélioration de la commercialisation sont limités aux projets concernant les produits agricoles soumis à une organisation commune des marchés.

Les projets retenus se répartissent comme suit sur les différents pays membres.

	<u>Projets</u>	<u>Structures</u>	<u>Commercialisation</u>	<u>Total</u>
Allemagne	9	755.625	1.802.010	2.557.635 UC
Belgique	7	16.945	686.806	703.751 UC
France	10	1.944.058	7.429	1.951.487 UC
Pays-Bas	4	450.000	324.585	774.585 UC
Italie	27	979.974	2.089.490	3.069.464 UC
Total	57	4.146.602	4.910.320	9.056.922 UC

Le Luxembourg n'avait introduit des projets que pour la deuxième tranche : en effet, l'examen des 270 projets présentés pour la deuxième tranche du budget 1965 est commencé. Pour cette tranche environ 16.617.000 seront disponibles, représentant le tiers du montant prévu pour les dépenses de la section garantie du Fonds pendant la campagne 1963/64.

Les demandes pour la section orientation pour l'année 1966 à un nombre de 580 viennent d'être introduites par les Etats membres. Au projet de budget 1966 un montant de 58.561.000 UC est prévu. Cette forte progressivité des sommes disponibles est due au fait qu'une partie croissante des dépenses - dont les subventions à l'exportation et les interventions sur le marché - est prise en charge par la section garantie du FEOGA ; aussi depuis l'automne 1964 trois nouveaux secteurs - produits laitiers, viande bovine et riz - sont couverts par la politique agricole commune.

Tableau récapitulatif par catégorie

	Amélioration des structures de production			Amélioration des structures de commercialisation			
	Remembrement	Travaux hydrauliques	Divers	Céréales	Produits laitiers	Fruits et légumes	Divers
Allemagne	.	755.625			1.687.135		114.875
France	869.201	737.384	337.473		7.429		
Belgique			16.945			620.326	66.480
Pays-Bas	250.000	200.000		103.591			220.994
Italie		410.509	569.465		406.411	1.056.039	627.040
Totaux	1.119.201	2.103.518	923.883	103.591	2.100.975	1.676.365	1.029.389

ALLEMAGNE

Extension de la capacité de 3 fromageries à Kisslegg, Neuravensburg, Dürren (Baden-Württemberg).

Extension de la capacité d'une fromagerie à Kissleg (Baden-Württemberg).

Programme structurel d'hydraulique dans le sud de l'Oberrhein et dans le Hochrhein (Baden-Württemberg).

Construction d'un abattoir et d'une installation d'expédition des viandes à Cham (Bayern).

Extension de la capacité d'une laiterie à Passau (Bayern).

Extension de la capacité d'une laiterie à Cham (Bayern).

Alimentation en eau des exploitations agricoles de 11 communes de la forêt bavaroise (Bayern).

Intensification de l'exploitation des pâturages dans la région du Vogelsberg (Hessen).

Construction d'une beurrerie à Hohenwestedt (Schleswig-Holstein).

BELGIQUE

Extension et mécanisation d'une criée aux fruits à Saint-Trond (Limbourg).

Agrandissement et aménagement d'une criée aux fruits à Saint-Trond (Limbourg)

Agrandissement d'une criée aux fruits et légumes à Roulers (Flandre occidentale).

Construction d'une conserverie de légumes à Bree (Limbourg).

Création d'un jardin d'essai à Ormoignies (Hainaut).

Agrandissement et modernisation d'une usine d'aliments pour le bétail à Herve (Liège).

Rationalisation de la criée de Hasselt (Limbourg) par l'aménagement d'une nouvelle centrale.

FRANCE

Remembrement dans les communes de Poullaouen et Plounevezel (Finistère).

Construction d'étables dans la zone de remembrement de la Commune de Mael Cerhaix (Côtes du Nord).

FRANCE (suite)

Travaux connexes à une action de remembrement dans la commune de Guemenée Penfao (Loire Atlantique).

Construction de bâtiments d'exploitation à Guemenée Penfao (Loire Atlantique).

Travaux de construction rurale à Bourg Lastic (Puy de Dôme).

Rénovation des structures foncières et équipement des exploitations dans la commune de Bazas (Gironde).

Assainissement de la vallée de la Brenne (Indre).

Aménagement des structures agricoles dans la basse vallée de Chassezac (Ardèche).

Équipement d'une fromagerie à Moissac (Lozère).

Construction d'une station de testage et achat de cheptel ovin vif à Moissac (Lozère).

ITALIE

Construction d'une distillerie à San Paolo (Brindisi).

Construction d'une laiterie coopérative avec une fromagerie à Borgo Cioffi (Salerno).

Construction d'une laiterie coopérative avec une fromagerie à Borgo Centore di Sessa Aurunca (Caserta).

Construction d'un établissement pour le triage, le conditionnement et le stockage des fruits et légumes à Ravenna (Ravenna).

Travaux d'irrigation dans les vallées du Comacchio dans la province de Ferrare.

Achat d'installations mobiles pour l'irrigation des terres situées sur les communes de Celano et de Luco dei Marsi (Aquila).

Construction d'un établissement pour le traitement industriel des tomates à S. Maria di Rispecchia (Grosseto).

Construction d'un centre de traitement du lait à Grosseto (Grosseto).

Création d'une conserverie à Corazzo (Catanzaro).

Création d'une conserverie dans la commune de Sibari (Cosenza).

Création d'un centre d'amélioration zootechnique et de formation professionnelle dans la commune de Palazzolo dello Stella (Udine).

Construction de serres pour la production de fleurs à Quartucciu (Cagliari).

ITALIE (suite)

Achèvement du centre œnologique de Viterbo (Viterbo).

Construction d'une centrale fruitière à Oristano (Cagliari).

Travaux d'irrigation dans le sud de la Nuna, sur le territoire d'Alghero (Sassari).

Construction d'une cave de vinification et de vente à Castel del Monte (Bari).

Construction d'une cave de vinification et de vente à Barletta (Bari).

Construction d'une cave de vinification et de vente à Maruggio (Taranto).

Extension de la capacité de la cave de vinification et de vente de Martina franca (Tarente).

Construction d'une beurrerie à Cornocchio (Parma).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Pomigliano d'Arco (Napoli).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Sala Consilina (Salerno).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Buonabitacolo (Salerno).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Casalvelino Scalo (Salerno).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Montoro (Avellino).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Flumeri (Avellino).

Construction d'un centre de ramassage et de premier traitement des fruits et légumes à Caserta Centro (Caserta).

PAYS-BAS

Remembrement dans la commune de Dantumadeel (Friesland).

Plan infrastructurel d'aménagement des eaux au Salland (Overijssel).

Reconstruction et extension du marché aux bestiaux de 's Hertogenbosch (Noord Brabant).

Amélioration du stockage et construction d'installation de traitement des semences de céréales à Kapelle - Biezelinge (Zeeland).